
Referat af Vækstteammøde, Midtjylland 

Dato: Onsdag den 25. september 2024 
Tid: 20:00 – 22:00 
Sted: Online 
Vækstteamleder: Simon Nykjær-Fisher (SNF), BTK Viby 
Referent: Pernille Knudsen (PK), Bordtennis Danmark 

Deltagere: 

• Dan Jakobsen (DJ), Bordtennis Danmark 

• Erik Hansen, Ølsted Bordtennisklub 

• Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub 

• Ole Munck Christensen, Hørning Bordtennisklub 

• Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub 

• Klaus Witved, SISU/MBK 

• Tommy Jørgensen, Team Nørreå/Randers 

 

1. Velkomst og indledende status fra klubberne 

SNF bød velkommen til vækstteammødet. 

Klaus Witved, SISU/MBK:  

Klubben har fået 5 nye spillere på ungdomssiden. Der er ingen problemer i klubben. 

Erik Hansen, Ølsted Bordtennisklub:  

Klubben består af tre afdelinger: 60+ med 20 spillere, seniorafdeling med 20 spillere og 
ungdomsafdeling med 10-12 spillere. Der starter typisk få nye spillere, som kommer til løbende over 
vinteren. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers:  

Klubben har lige startet træningen op efter sommerferien. Seniorafdelingen og 60+ afdelingen går godt, 
men der er endnu ingen status på ungdomsafdelingen. 

Ole Munck Christensen, Hørning Bordtennisklub:  

Klubben har startet samarbejde med skolerne i august, men oplever problemer med, at 
ungdomsspillere ”shopper” mellem forskellige sportsgrene. Klubben havde 30 ungdomsmedlemmer 
ved sidste sæsonafslutning, men er nu nede på 23-24 ungdomsmedlemmer. Klubben har 60-65 
seniorer spillere, og klubben har også et samarbejde med Ældresagen, som starter op i slut 
september, start oktober og spiller hver onsdag formiddag.  

 



Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub:  

Klubben har mistet deres drenge- og juniorgruppe og dermed 14 ungdomsspillere – primært de 
etablerede spillere. Der er dog startet nye ungdomsspillere op, i alt 10 stk., hvilket giver klubben et 
samlet medlemstal på ca. 40. Der er ikke mange i 60+ afdelingen, men klubben har både begynder-, 
øvet- og seniorhold i gang. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub:  

Klubben har 85 spillere i 60+ afdelingen og omkring 25-26 spillere på seniorniveau. 
Ungdomsafdelingen halter lidt efter med i alt 16 spillere, og der er stor forskel i niveau, da der er både 
15- og 8-årige spillere, da der ikke er nok spillere til at lave to hold. 

DJ, Bordtennis Danmark:  

Dan fungerer som træner i Viby og arbejder som udviklingskonsulent i Bordtennis Danmark med 
ansvar for at koordinere samarbejde mellem klubber i Jylland. 

 

2. Præsentation af vækstteamets rolle, formål og samarbejdsaftale 

PK præsenterede vækstteamets rolle, formål og samarbejdsaftalen for 2024-2025 for Vækstteam 
Midtjylland. PK fremhævede betydningen af samarbejdet mellem klubberne for at styrke 
bordtennissporten i regionen. 

Samarbejdsaftale 2024-2025: Vækstteam Nordsjælland (se bilag) 

PK præsenterede de overordnede rammer for samarbejdsaftalen 2024-2025 for vækstteamet, og 
understregede, at det er en samarbejdsaftale fremfor en kontrakt. PK tydeliggjorde, at 
samarbejdsaftalen er en leverance Bordtennis Danmark har til Danmarks Idrætsforbund jf. 
vækststrategien for 2022-2025. Aftalen kræver en formel godkendelse fra de klubber, der ønsker at 
deltage i vækstteamet, men MÅ IKKE ses som en ressourcekrævende forpligtelse. Der vil blive afholdt 
3-4 vækstteammøder i løbet af sæsonen, og der er ingen konsekvenser, hvis en klub ikke kan deltage i 
et enkelt møde. Fremover vil al information og mødeindkaldelser blive sendt til de klubber og 
repræsentanter, der har tilsluttet sig vækstteamet ifølge samarbejdsaftalen. 

 

3. Begynderstævner i Jylland 

DJ fortalte om arbejdet med In-Zone Cup i samarbejde med BTEX, hvor det er planen at få flere klubber 
med. Stævnerne henvender sig til begynderspillere, men der er i år også indført en ratingrække for de 
lidt mere øvede spillere, og følgende datoer er fastsat for kommende stævner: 

• 14. september 2024 

• 27. oktober 2024 - muligvis i Odder 

• 24. november 2024 

På sigt arbejdes der på at afholde et begynderstævne en gang om måneden. Der blev også drøftet at få 
begyndere ind i de traditionelle stævner. 



Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Udtrykte bekymring over, at invitationerne til In-Zone Cup ikke var blevet bredt nok ud, og at niveauet til 
stævnerne var for højt for klubbens begyndere, da klubtrænerne ikke vurdere deres spillers niveau 
korrekt. Han foreslog en hårdere vurdering af spillernes niveau – evt. ved at lade dem spille tre bolde i 
starten af stævnet og derpå lave en niveauopdeling. 

DJ  

Påpegede vigtigheden af, at trænerne kommunikerer bedre sammen for at afstemme niveauet ved 
stævnerne. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennis 

Var tilfreds med begynderstævnerne og nævnte, at holdturneringsstævner også havde været en 
succes for klubbens ungdomsspillere. 

SNF, BTK Viby 

Foreslog A- og B-slutspil for niveauinddeling, hvor mindre puljer med A- og B-slutspil kunne følge efter. 

Erik Hansen, Ølsted Bordtennisklub 

Bakkede op om Simons og Mogens’ kommentarer og nævnte at A- og B-slutspil som en god måde at 
sikre lige kampe. 

DJ 

Understregede vigtigheden af, at fokus i stævnerne skal være på lige kampe og fællesskab snarere end 
på vindermentalitet, og at trænerne skal hjælpe med at sikre dette. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennis 

Spørger til koncepterne andre steder i landet 

PK 

Fortæller om, hvordan begynderstævnerne køres på Fyn og på Sjælland. 

Erik Hansen, Ølsted Bordtennisklub 

Fortæller om konceptet for DGIs begynderstævner – her spilles 1 pulje for øvet og 1 pulje for begynder 
ud fra ratingtal. Erik nævnte desuden, at Ølsted gerne køre længere ture for at deltage i 
begynderstævner og byder også gerne ind som arrangørklub. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Udtrykker enighed med Erik 

Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub 

Nævnte, at Viborg gerne deltager i kvalitetsstævner og var positiv over for idéen om at arrangere flere 
begynderstævner i Jylland. 

 



SNF, BTK Viby: 

Foreslår at få arrangeret et begynderstævne mere den 27. oktober. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Udtrykker bekymring for om der er deltagere nok udenfor Århus til at arrangere endnu et 
begynderstævne samme dag. Foreslår at man evt. kunne åbne op for voksen-begyndere til disse 
stævner for at få flere deltagere. 

Ole Munck Christensen, Hørning Bordtennisklub: 

Udtrykker at klubben gerne vil deltage i begynderstævnerne og gerne byder ind som arrangør, når 
klubbens ressourcer passer til konceptet. 

Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub: 

Foreslår at undersøge muligheden for at koble begynderstævnerne på seniortour / hyggestævner i DGI. 

DJ: 

Foreslår at dele dagen op ved mange tilmeldinger. 

 

4. Pigeindsats 

PK præsenterede pigestævnerne i vest for sænen, herunder det kommende stævne, pigerække, den 
27. oktober i Viby. Der blev drøftet, om Bordtennis Danmark kunne stille trænere til rådighed til disse 
dage, som vil blive undersøgt. 

 

5. Trænerkurser 

PK præsenterede datoer for kommende trænerkurser og opfordrede klubberne til at være medarrangør 
på nogen af kurserne, samt få sendt deres trænere afsted på trænerkursus i løbet af sæsonen. 

DJ fremhævede, at juniortrænerkurserne havde været en succes i sidste sæson og opfordre klubberne 
til at få sendt deres juniorspillere afsted på juniortrænerkursus i Fredericia lørdag d. 9. november 2024. 

SNF, BTK Viby: 

Foreslår om det ville være en idé at bytte rundt på datoerne for Basistrænerkursus og 
Klubtrænerkursus, da Basistræner er adgangsgivende til Klubtræner. 

PK 

Vil undersøge muligheden, men udtrykker også, at det er yderst sjældent at kursisterne tager 
Basistræner og Klubtræner i samme år, da Klubtrænerkurset kræver minimum 2 års trænererfaring før 
man kan tilmelde sig kurset. 

 

 



6. Camps og fællestræning 

Lars-Henrik Sloth  

Roste DJ for den gode pris på den kommende camp i efterårsferien, men undrede sig over, at kun én 
spiller fra deres klub var blevet inviteret. 

DJ  

Nævnte, at der også arbejdes på begyndercamps, julecamps, sommercamps, men at udfordringen er 
at finde klubber, der vil arrangere dem. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Udtrykte modstand mod Bordtennis Danmarks involvering i sommerlejre 

DJ: 

Pointerede, at Bordtennis Danmark ikke ønsker at udkonkurrere de eksisterende sommercamps, men i 
stedet indgå et samarbejde med eksisterende lejre. 

PK: 

Fortalte at Rema1000 campsamarbejdet både er målrettet de eksisterende camps som nye camps.  

Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub: 

Foreslå at udbyde camps med efterskoleelever som hjælpetrænere. 

 

7. Fællestræninger i regionen 

SNF informerede om opstarten af fællestræning i Aarhus, som er åben for alle unge spillere, der ønsker 
ekstra træning udover, hvad deres egen klub kan tilbyde. Der deltager i øjeblikket 8 spillere fra 3 
forskellige klubber, som træner hver onsdag fra kl. 16-18. Træningen er målrettet let øvede spillere med 
1-3 års erfaring. SNF står som træner, og interesserede kan tage fat i ham for yderligere information. 

Der er også mulighed for ekstra træning på elitetræningsniveau mandag, tirsdag og onsdag. Jesper 
Steffensen står for træningen, mens SNF og DJ træner tirsdagsholdet, der er åbent for både ungdoms- 
og seniorspillere. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub: 

Støtte det gode initiativ og fremhævede, at fællestræninger er vejen frem for at skabe mere liv i 
bordtennisklubberne. 

SNF, BTK Viby: 

Pointerede, at det er vigtigt, at fællestræningen ses som en ekstra træning og ikke som en erstatning for 
den normale klubtræning. 

 

 



8. Bordtennisfestivalen 

SNF opfordrede til deltagelse i Bordtennisfestivalen og understregede målet om at få mange spillere 
fra Midtjylland med til festivalen i år. 

Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennisklub: 

Roste invitationen til festivalen og fremhævede, at det var positivt, at der var mange valgmuligheder i 
invitationen mht. prisen. 

PK: 

Pernille præsenterede de forskellige elementer i Bordtennisfestivalen og fremhævede mulighederne 
for de deltagende klubber. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Påpegede, at Sukiru-udstyret ikke passer i taskerne, når det først er pakket ud, og at taskerne ofte går i 
stykker. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub: 

Nævnte, at Kim Bak Nielsen fra Bordtennis Danmark bliver nødt til at tage ud til klubberne for at 
præsentere og sælge udstyret. 

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Tommy opfordrede til Bordtennis Danmark til at lave en vejledning i fondsøgning til økonomisk støtte til 
Sukiru-taskerne. 

 

9. Bat 60+ og licensproblematikken 

Klaus Witved, SISU/MBK:  

Rejste en bekymring om licensbetaling for Bat 60+ spillere, hvor flere klubber oplever, at det er for dyrt.  

Tommy Jørgensen, Team Nørreå / Randers: 

Nævnte, at klubben i Randers overvejer at melde sig ud af forbundet, hvis der ikke sker ændringer på 
denne front. 

Mogens Lund Nielsen  

Fremhævede, at det handler om princippet i, hvad man får for sit medlemskab, og ikke så meget om 
prisen i sig selv. 

SNF, BTK Viby: 

Nævnte, at han ikke har hørt om denne problematik i BTK Viby, men har noteret sig bekymringen i 
vækstteamet, samt hvor mange medlemmer licensproblematikken omhandler.  

 



Punktet blev afsluttet med en vidensdeling mellem deltagerne vedr. kontingentet for klubbernes 
Bat60+ medlemmer. 

 

10. Formidling i vækstteamet 

SNF spurgte, hvordan kommunikationen i vækstteamet skulle foregå. Der var enighed om, at mail var 
den foretrukne kommunikationsform. 

PK præsenterede desuden den nye hjemmeside for regionale vækstteams. 

 

11. Afslutning 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub spurgte ind til, om klubberne er klar til at samarbejde 
omkring spillerudvikling og fælles initiativer gennem vækstteamet.  

SNF, BTK Viby: 

Udtrykte, at frygten for at klubber stjæler ungdomsspillere i Aarhusområdet ikke længere eksisterer. 
SNF understregede, at spillerne frit må spille, hvor de ønsker, og der er en klarhed omkring samarbejde 
mellem klubberne. 

Klaus Witved, SISU/MBK: 

Klaus var enig med SNF og tilføjede, at der i dag er stor åbenhed omkring samarbejdet i vækstteamet, 
herunder drøftelser af kontingenter, trænerlønninger og andre forhold. 

Mogens Lund Nielsen, Odder Bordtennisklub: 

Mogens bekræftede, at også hans klub er klar til samarbejde. 

 

Mødet blev afsluttet af PK. 

 


